
PROTOKÓŁ Nr XXX/10
z XXX posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 23 lutego 2010 roku.

Sesja Rady Gminy rozpoczęła  się w sali  konferencyjnej  Urzędu Gminy Mielnik o godz.  900   

zakończyła się o godz.1325

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Otwarcia XXX sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej Przewodniczący Pan Stefan Troc.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Pani Sylwia Symonowicz z Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Siemiatyczach 
przekazała  zebranym informację na temat  szkolenia dotyczącego bezpośrednich dopłat  dla 
rolników na rok 2010.
Szkolenie odbędzie się w dniu 3 marca 2010r. o godz. 1000  w Gminnym Ośrodku Kultury, 
Sportu i Rekreacji w Mielniku.

Do punktu 2.

Pan Przewodniczący wniósł o uzupełnienie porządku obrad o następujące punkty:
1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/96/08 Rady Gminy Mielnik z dnia  

19  grudnia  2008r.  w  sprawie  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach  
prowadzonych przez gminę Mielnik.

2. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  użyczenia  Gminie  Nurzec-Stacja  nieruchomości  z  
przeznaczeniem na realizację gospodarki wodno-ściekowej na terenie Gminy Nurzec-
Stacja.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych włączyła do porządku obrad 
punkty:

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/96/08 Rady Gminy Mielnik z dnia  
19  grudnia  2008r.  w  sprawie  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach  
prowadzonych przez gminę Mielnik.

2. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  użyczenia  Gminie  Nurzec-Stacja  nieruchomości  z  
przeznaczeniem na realizację gospodarki wodno-ściekowej na terenie Gminy Nurzec-
Stacja.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, przyjęła porządek XXX sesji 
Rady.
Brzmi on następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o jego pracy w okresie między sesjami.
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5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010r.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu  gminy  na  prace  

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do  
rejestru  zabytków  położonych  na  terenie  gminy  Mielnik  nie  stanowiących  jej  
własności.

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia “Programu usuwania wyrobów azbestowych  
dla Gminy Mielnik na lata 2009-2032”.

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w Mielniku.
10. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa w sołectwie Homoty.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/96/08 Rady Gminy Mielnik z dnia  

19  grudnia  2008r.  w  sprawie  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach  
prowadzonych przez gminę Mielnik.

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  użyczenia  Gminie  Nurzec-Stacja  nieruchomości  z  
przeznaczeniem na realizację gospodarki wodno-ściekowej na terenie Gminy Nurzec-
Stacja.

13. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów  
Alkoholowych za 2009r.

14. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku za  
2009r.

15. Odpowiedzi na interpelacje.
16. Wolne wnioski.

Do punktu 3.

Pan Adam Tobota zgłosił wniosek aby protokół z XXVIII sesji Rady Gminy został przyjęty 
na następnej sesji. 
XXVIII sesja RG odbyła się w listopadzie 2009r. i ze względu na znaczną odległość czasową 
radni nie pamiętają dobrze jej przebiegu, zaś w trakcie dzisiejszej sesji jest zbyt mało czasu 
aby dokładnie zapoznać się z protokołem.

Pan Przewodniczący stwierdził,  że  protokół  z  XXVII  Rady Gminy zostanie  przyjęty  na 
następnej sesji.

Do punktu 4.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami:
● W lutym 2010r., w okresie od 1 do 9 odbyły się na terenie gminy zebrania wiejskie. W 

zebraniach brał udział Wójt Gminy i Zastępca Wójta.
● W dniu  wczorajszym Pan Wójt  uczestniczył  w naradzie  wójtów i  burmistrzów  w 

Drohiczynie, dotyczyła ona projektu “Bug rajem dla turystów”.
● Innym  bardzo  ważnym  projektem,  którym  zajmujemy  się  jest  szerokopasmowy 

internet na ścianie wschodniej. Projekt ten realizowany będzie we wszystkich gminach 
i miastach naszego powiatu. Projekt jest wart 15 mln.700 tys.złotych i podzielono go 
na 2 etapy. Przewiduje się na jedno gospodarstwo 2 MGB odbioru, będzie to bardzo 
szybki internet. 

● Złożyliśmy także projekt  do “Lidera”  na 23 tys.zł.  pod hasłem  “Krajobrazy ziemi  



3

mielnickiej promocją regionu”, zajął 5 pozycję w ocenie komisji. Czekamy na decyzję 
w tej sprawie.

● Kolejnym  gotowym  do  złożenia  projektem  jest  “Zagospodarowanie  turystyczne  
Rezerwatu  Góra  Uszeście”, gdzie  oczekujemy  środków   w  wysokości  około  25 
tys.złotych.

● Dyrektor GOKSiR złożył projekt do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego 
na  “Muzyczne  Dialogi  nad  Bugiem”.  Projekt  został  pozytywnie  rozstrzygnięty, 
otrzymamy dotację w kwocie 70 tys.złotych. 

● ogłoszony został przetarg na budowę oczyszczalni ścieków, rozstrzygnięcie nastąpi 3 
marca br. W najbliższych dniach ogłosimy również przetarg na nadzór inwestorski 
nad budową oczyszczalni.

● Niebawem  ogłosimy  przetarg  na  przebudowę  drogi  gminnej  Adamowo-Wilanowo 
tzw.schetynówkę.  Otrzymaliśmy  na  ten  cel  kwotę  dotacji  w  wysokości  938 
tys.złotych.

● Na  wniosek  Wójta  Gminy  wyrażono  wstępna  zgodę  (w  dni  dzisiejszym  podjęta 
zostanie uchwała Zarządu Województwa Podlaskiego w tej sprawie) na organizację w 
Mielniku uroczystości urodzin woj.podlaskiego. Proponujemy termin 28 sierpnia br.
Cały  koszt  obchodów  urodzin  województwa  ponosi  Zarząd  Województwa  
Podlaskiego. Z naszej strony jest tylko zapewnienie sprawnej organizacji obchodów.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta o jego pracy w okresie między 
sesjami.

Do punktu 5.

Pan Przewodniczący poinformował o interpelacjach złożonych na poprzedniej  sesji  Rady 
Gminy.

Interpelacja Nr 56/10 Pana Jana Weremijewicza
Proszę o wyjaśnienie słabego stanu zimowego utrzymania dróg gminnych. Kto odpowiada za 
decyzję w sprawie ośnieżania w/w dróg i czym podyktowany był taki stan.

(w zał. na str.........prot.)

Interpelacja Nr 57/10 Pana Adama Toboty
Zgodnie  z  harmonogramem reformy finansów publicznych  likwidacja  gospodarstw 

pomocniczych i części zakładów budżetowych nie może trwać dłużej niż do końca 2010 r. 
czynności związane z likwidacją zakładu budżetowego wykonuje organ wykonawczy. 

Jako typowe przykłady zakładów budżetowych można wymienić: przedszkola, żłobki, 
świetlice, domy kultury, a także działalność w zakresie gminnych dróg, ulic, mostów, placów, 
wodociągów i kanalizacji, lokalnego transportu zbiorowego i innych.

Zakłady  budżetowe  są  instytucją  finansów  publicznych  i  mogą  być  powoływane, 
likwidowane  oraz  przekształcane  przez  organy  stanowiące  jednostki  samorządu 
terytorialnego,  zgodnie  z  przepisami  ustawy  z  dnia  26  listopada  1998  r.  o  finansach 
publicznych (tekst jednolity z 2003 r.: Dz. U. Nr 15, poz. 138 z późniejszymi zmianami) oraz 
na podstawie art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 20 grudnia 1996 r. o gospodarce komunalnej (Dz. U. 
z 1997 r. Nr 9, poz. 43 z późniejszymi zmianami).
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Co prawda w aktualnym brzmieniu  art.  6  ust.  1  ustawy o gospodarce  komunalnej 
nadal przywoływane jest nieobowiązujące już prawo budżetowe, tym niemniej, zgodnie z art. 
189 ust. 1 ustawy o finansach publicznych: “Ilekroć przepisy ustaw odrębnych odwołują się 
do przepisów, zasad lub definicji  zawartych w ustawie z dnia 5 stycznia 1991 r. - Prawo 
budżetowe,  należy przez  to  rozumieć  odpowiednie  przepisy,  zasady lub  definicje  zawarte 
w niniejszej ustawie”.

Przyjęte w art. 6 ustawy o gospodarce komunalnej rozwiązania stanowią w zasadzie 
powtórzenie obowiązujących w tym zakresie przepisów, a w szczególności art. 19 ust. 2 pkt. 
2 ustawy z dnia 26 listopada 1998 r. o finansach publicznych (tekst jednolity z 2003 r.: Dz. U. 
Nr 15, poz. 148, z późniejszymi zmianami), zgodnie z którym zakłady budżetowe tworzą, 
łączą,  przekształcają  w  inną  formę  organizacyjno-prawną  i  likwidują  organy  stanowiące 
jednostek  samorządu  terytorialnego  -  gminne,  powiatowe  lub  wojewódzkie  zakłady 
budżetowe.

Gospodarka komunalna w rozumieniu ustawy o gospodarce komunalnej,  polega na 
wykonywaniu przez jednostki samorządu terytorialnego zadań własnych w celu zaspokajania 
zbiorowych  potrzeb  wspólnoty  samorządowej  (art.  1  ust.  1),  a  w  szczególności  zadań  o 
charakterze użyteczności publicznej, których celem jest bieżące i nieprzerwane zaspokajanie 
zbiorowych potrzeb ludności w drodze świadczenia  usług powszechnie dostępnych (art.  1 
ust. 2).

Z powyższej definicji, a także z art. 9 ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym, wynika, 
że tylko część gospodarki komunalnej to zadania o charakterze użyteczności publicznej.

Działalność gminy o charakterze użyteczności publicznej jest wycinkiem jej ogólnej 
działalności polegającej na zaspokajaniu zbiorowych potrzeb wspólnoty. Gminie nie wolno 
jedynie prowadzić działania przekraczające zakres użyteczności publicznej w formie zakładu 
budżetowego, natomiast  może ona poza tą sferą tworzyć spółki prawa handlowego (art.  7 
Ustawy o  gospodarce  komunalnej).  Odbywać  się  to  będzie  tylko  w warunkach  wyraźnie 
wymienionych w art. 10, ust. 1 i 2 Ustawy o gospodarce komunalnej. Bez żadnych ograniczeń 
wolno natomiast  gminie  nabywać akcje  lub udziały spółek zajmujących  się  czynnościami 
bankowymi,  ubezpieczeniowymi  oraz  działalnością  doradczą,  promocyjną,  edukacyjną 
i wydawniczą na rzecz jednostek samorządu terytorialnego, a także innych spółek ważnych 
dla rozwoju gminy (art. 10 ust. 3 ustawy . 
W związku z tym, że na terenie gminy mamy Zakład Komunalny, którego dotyczą przepisy o 
likwidacji  tego typu  jednostek  do końca  2010 r.  i  w związku  z tym,  że  to  Rada Gminy 
podejmuje decyzje o likwidacji takiego zakładu nie chciałbym abyśmy w przyszłości musieli 
tak  ważną  decyzje  związaną  z  przekształceniami  w  Zakładzie  Komunalnym  musieli 
podejmować pod presją czasu.
W związku z czym proszę o informację:

1. Czy  opracowano  plan  rozwoju  Gminnego  Zakładu  Komunalnego  i  plan 
przystosowawczy do mających nastąpić przekształceń?

2. W jaki  sposób zamierza  gmina  zabezpieczyć  interesy  pracowników zatrudnionych 
w Gminnym Zakładzie Komunalnym i utrzymać istniejące miejsca pracy?

3. Czy zostały już podjęte prace związane z  wyborem najlepszej formy przekształceń i 
jaka to ma być forma:
a) likwidacja zakładu budżetowego w celu jego wydzierżawienia lub wydzierżawienia 
zorganizowanej części mienia zakładu;
b) likwidacja zakładu budżetowego w celu wniesienia go lub zorganizowanej części 
jego mienia do spółki;
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c)  likwidacja  zakładu  budżetowego  w  celu  jego  sprzedaży  lub  sprzedaży  
zorganizowanej części jego mienia;
d) likwidacja zakładu budżetowego i powołanie w jego miejsce jednostki budżetowej;
e) likwidacja zakładu budżetowego i utworzenie gospodarstwa pomocniczego;
f) likwidacja zakładu budżetowego bez powoływania w jego miejsce innej jednostki 
organizacyjnej (tj. bez zamiaru prywatyzacji mienia znajdującego się w dyspozycji  
zakładu budżetowego).

4. Czy jest opracowany harmonogram działań związanych z przekształceniem Gminnego 
Zakładu Komunalnego?
Jak  ważne  jest  byśmy  wiedzieli  o  proponowanych  rozwiązaniach  dużo  wcześniej 

niech świadczy to, że gdybyśmy wybrali przekształcenie zakładu w spółkę prawa handlowego 
to będzie to stanowić wstępny etap do pełnej prywatyzacji  zarówno usługi,  jak i  majątku 
jednostki samorządu terytorialnego.

Taka konstrukcja pozwala jednostce samorządu terytorialnego na oddziaływanie na 
podmiot  świadczący  usługę  tak  długo,  dopóki  dana  jednostka  samorządu  terytorialnego 
posiada w spółce znaczący udział i w zakresie, na jaki pozwala jej prawo handlowe, ustawa o 
gospodarce  komunalnej  oraz  umowa  (statut)  spółki.  Umowa  spółki  może  zastrzec  dla 
jednostki samorządu terytorialnego określone uprawnienia (np. w zakresie podziału zysku, 
zbycia majątku, zmian zakresu działalności, itp.).

Niezależnie  od tego,  jak bardzo jesteśmy przywiązani  do „swojego” zakładu,  jego 
ograniczona  samodzielność  oraz  nieefektywna  ekonomicznie  działalność,  stawiają  pod 
znakiem  zapytania  pozostawanie  jednostki  samorządu  terytorialnego  przy  tej  formie 
gospodarki komunalnej.

(w zał. na str.........prot.)
Zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Jeżeli w tym roku wystąpi powódź i zaleje teren zaplanowany na boisko ze sztucznej trawy to 
czy Pan Wójt przewiduje zmianę lokalizacji tego boiska?

Zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Czy w roku bieżącym w harmonogramie zadań Urzędu Gminy jest ujęte lub zostanie ujęte 
następujące zadanie: opracowanie planu zagospodarowania przestrzennego Mielnika?

Zapytania Pana Adama Toboty
Zapytanie 1
W związku z wyrokiem Naczelnego Sadu Administracyjnego z 2 lutego 2010r. (syg.Akt II 
FSK 1292/08) proszę powiedzieć jak zostały sklasyfikowane linie przesyłowe energetyczne 
oraz stacje transformatorowe znajdujące sie na terenie gminy.
Proszę  również  o  wykaz  nietypowych  obiektów  budowlanych,  które  są  związane  z 
prowadzeniem  działalności  gospodarczej,  znajdujących  sie  na  terenie  gminy,  a 
opodatkowanych podatkiem od nieruchomości.
Proszę o wykaz wielkości podatku od poszczególnych osób prawnych, jakie wpłynęły do kasy 
Urzędu Gminy Mielnik w 2009r.
Zapytanie 2
Czy w odremontowanym budynku komunalnym w Tokarach są jeszcze wolne mieszkania 
komunalne?  Czy  rozpoczęto  remont  mieszkania  komunalnego  w  budynku  OSP  Mielnik, 
zajmowanego  do  lipca  2009r.  przez  lekarza  Jerzego  Kosteckiego?  Jakie  są  kryteria 
przyznawania  mieszkań  komunalnych  na  terenie  gminy  Mielnik  i  w  jakim  dokumencie 
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zapisane?
Zapytanie 3
Dwa lata  temu  opracowany  został  plan  zagospodarowania  placu  Tadeusza  Kościuszki  w 
Mielniku. Ile kosztowało opracowanie dokumentacji? Do kiedy ta dokumentacja jest ważna? 
Kiedy rozpoczną się prace z przebudową tego placu?
Zapytanie 4
W związku z dużymi opadami śniegu i wciąż możliwym zagrożeniem powodziowym proszę 
o przedstawienie dokumentu “Gminny plan zarządzania kryzysowego” w części dotyczącej 
zapobiegania i usuwania skutków powodzi.
Proszę  o  informację  ustną  na  posiedzeniu  Rady  Gminy  jak  również  na  piśmie  w 
przewidzianym przepisami terminie.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 6.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2010r.

Pan Jan Zduniewicz
Czy kwota 106.360 zł. po stronie zwiększającej dochody, wynikająca ze wzrostu podatku od 
nieruchomości  od  osób  prawnych,  wynika  ze  złożenia  nowych  deklaracji  podatkowych, 
zmiany poprzednich deklaracji podatkowych czy ewentualnego niedoszacowania dochodów z 
tego tytułu przy przygotowaniu uchwały budżetowej?
Czy zmiany dotyczące planu przychodów i rozchodów jednostek budżetowych,  konkretnie 
dotyczące ZGK, są znaczące w przychodach i kosztach tego Zakładu?

Pani Skarbnik Gminy
Zmiany  dotyczące  ZGK  obejmują  zmianę  stanu  środków  budżetowych  jak  również 
planowane są większe przychody Zakładu.
Jeśli chodzi o zwiększenie dochodów z podatku od nieruchomości, to na etapie uchwalania 
budżetu  nie  mieliśmy  wiedzy  w jakiej  wysokości  spłynie  ten  podatek,  planowano  go na 
podstawie przewidywanego wykonania roku 2009.

Pan Jan Zduniewicz
Jesienią ubiegłego roku wszystkie rady sołeckie zgłosiły zapotrzebowania do budżetu gminy 
na  2010r.  Wniosków  jest  69  i  praktycznie  nie  były  rozpatrywane  przez  Radę  ani  też 
analizowane przez Wójta. Nie znalazły również miejsca w uchwalanym w grudniu ubiegłego 
roku  budżecie  gminy  na  2010r.  Wszyscy  mówili,  że  najważniejszą  sprawą  jest  budowa 
oczyszczalni, tu trzeba kumulować środki, inne rzeczy mogą czekać.
Jednak teraz, przy pierwszej zmianie budżetu, kiedy zwiększają nam się dochody, pojawiają 
się pewne zadania dotyczące dodatkowych wydatków. 
Pan  radny  uważa,  że  należałoby  wrócić  do  tych  wniosków,  przyjąć  pewne  priorytety  i 
kolejność ich realizacji, znając kwoty wydatków na ten cel. Należałoby skumulować pewną 
kwotę i wtedy przystąpić do realizacji tych zadań, o które wnoszą rady sołeckie. Nie może to 
być oparte na zasadzie, że tylko Wójt wnosi wniosek o realizację zadania, jakim jest remont 
świetlicy w Pawłowiczch. Pan radny stwierdził, że nie neguje słuszności tego wniosku, jednak 
nie  odpowiada  mu  sposób  realizacji.  To  Rada  powinna  zastanowić  się  nad  kolejnością 
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realizacji i priorytetami. Świetlice były remontowane w poprzednich latach, niektóre remonty 
nie zostały skończone, inne nie rozpoczęte. 
Pan radny wniósł aby w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010r. w 
par.2 w dz.921 rozdz.92109  § 4270 kwote 50 tys.złotych zdjąć i  czekać na dalsze kwoty 
wynikające ze zwiększenia budżetu, po to, żeby przyjąć pewną kolejność, ważność działań w 
zakresie realizacji wniosków sołectw.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że nie wszyscy radni wzięli udział w wyjazdowym posiedzeniu Rady Gminy, stąd 
nie orientują się w rzeczywistych potrzebach.
Wnioski  sołectw  były  analizowane  przez  Wójta,  ustalono  wspólnie  z  radnymi,  że  nie 
wprowadzamy nic do budżetu, ponieważ wchodzą nowe projekty, gdzie musimy mieć własne 
środki, aby można było te projekty uruchomić. Budżet został skonstruowany pod możliwość 
składania wniosków unijnych.  Wójt wnosi zmiany do budżetu,  Rada może je przyjąć  lub 
odrzucić. Jeśli chodzi o świetlice wiejskie, to większość z nich została już wyremontowana.
Stan świetlicy w Pawłowiczach jest zły, będąc na zebraniu Wójt to widział, sufit, okna, drzwi 
wymagają naprawy, jest zimno.
Pan Wójt  stwierdził,  że  nie  zamierza  wprowadzać  innych  zmian  do budżetu  niż  te  które 
zaproponował. Zwrócił się do Przewodniczącego Rady o głosowanie nad projektem uchwały.

Pan Adam Tobota
Stwierdził,  że Rada Gminy zatwierdza ostatecznie czy propozycje złożone przez Wójta są 
słuszne.  Pan  radny  za  priorytet  uważa  sprawę  bezpieczeństwa  swojego,swojej  rodziny  i 
wszystkich  mieszkańców  gminy.  Dlatego  też  proponuje  aby  te  pieniądze  przeznaczyć  na 
bezpieczeństwo.
Zwrócił się do komendanta Strażnicy SG z zapytaniem czy 5 tys. zł zapisane w projekcie 
uchwały wystarczy na częste patrole w całej gminie.
Przypomniał o bardzo złym stanie drogi do Niemirowa, odcinku ul. Brzeskiej za górą i w 
stronę  Przedmieścia.  Stwierdził,  że  są  ważniejsze  sprawy  na  które  możemy  przeznaczyć 
pieniądze, co zaspokoi potrzeby i bezpieczeństwo dużej grupy mieszkańców naszej gminy.

Pan Włodzimierz Pielach – Komendant Placówki SG w Mielniku
Poinformował, że Straż Graniczna złożyła wniosek na kwotę 50 tys.zł. Budżet Oddziału SG w 
Białymstoku  w  stosunku  do  roku  2009  został  pomniejszony  o  40%.  W  budżecie  są 
zapewnione pieniądze na płace funkcjonariuszy i pracowników cywilnych do końca br. roku, 
natomiast  na  bieżące  funkcjonowanie  wystarczy  do  maja  lub  czerwca.  Jeżeli  chodzi  o 
placówkę  w  Mielniku,  to  limit  kilometrów  przyznanych  na  rok  bieżący  wynosi  65 
tys.kilometrów, co daje 5.400 kilometrów na miesiąc. Taka liczba kilometrów pozwala dwóm 
patrolom  w  dzień  i  jednemu  w  nocy  objechać  gminę.  Podstawowym  zadaniem  straży 
granicznej jest ochrona granic państwa i tego Pan Komendant będzie przestrzegał. Nie można 
więc liczyć na to, że straż graniczna przyjedzie na interwencję w Mielniku, w sytuacji kiedy 
patrol będzie przebywał np. w Wyczółkach czy na Koterce.
Pan  Komendant  poinformował,  że  wystąpił  o  środki  do  samorządu  na  ustne  i  pisemne 
polecenie przełożonych.
Raz  jeszcze  zapewnił,  że  mając  do  wyboru  ochronę  granicy  czy  działania  związane  z 
porządkiem i bezpieczeństwem w gminie, wybierze ochronę granicy. Jeśli zdarzy się, że ktoś 
będzie dzwonił z interwencją, zostanie odesłany do policji. 
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Na  wniosek  Pana  Przewodniczącego  Rady  Pan  Jan  Zduniewicz  sprecyzował  zgłoszony 
wcześniej wniosek do projektu uchwały:
Zmniejszyć  dochody  w  dziale  756  rozdz.75615  §.0310  o  kwotę  50  tys.zł  –  podatek  od  
nieruchomości i zmniejszyć wydatki o taką sama kwotę w dział. 921 rozdz.92109  §4270 – 
remont świetlicy w Pawłowiczch.

Pan Adam Tobota
Zgłosił wniosek aby kwotę 50 tys.złotych przeznaczyć na zakup paliwa dla Straży Granicznej. 
Zaapelował do Pana Wójta aby wprowadził tę zmianę do budżetu.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził,  że  obowiązkiem państwa  jest  zapewnienie  normalnego  funkcjonowania  Straży 
Granicznej. Obowiązkiem Unii Europejskiej jest chronienie granicy unijnej. Samorządy mogą 
w tym współuczestniczyć, ale nie można na nie przerzucać tego obowiązku. Placówka Straży 
Granicznej w Mielniku zasięgiem swojego działania obejmuje również Gminę Nurzec, ale nie 
jest  Wójtowi  nic  wiadome,  że  Gmina  Nurzec  daje  znaczące  środki  na  wsparcie  Straży 
Granicznej. 
Utrzymanie  świetlic  jest  obowiązkiem  własnym  gminy,  nałożonym  przez  ustawę  o 
samorządzie gminnym i o tym powinniśmy pamiętać. Zwrócił się do Przewodniczącego Rady 
o przegłosowanie uchwały.

Pan Adam Tobota
Państwo ma obowiązek ochrony granic, zaś obowiązkiem Pana Wójta było odśnieżanie dróg 
gminnych ale do Toboty tej zimy nie odśnieżano drogi.
Zgłosił wniosek aby. dziale 754 rozdz 75406 była suma 50 tys.zł.  jako dofinansowanie do 
paliwa dla Straży Granicznej, natomiast w dziale 921 rozdz.92109 zapisać 5 tys. złotych na 
świetlicę w Pawłowiczach.

Pani Maria Boguszewska
Na zebraniu wiejskim w Mielniku poświęcono wiele czasu kwestii bezpieczeństwa. W soboty 
i niedziele na Placu Kościuszki w Mielniku odbywają się bójki. W związku z tym mieszkańcy 
interweniowali do Pana Komendanta Straży Granicznej i odpowiedź była taka, jaką dzisiaj 
usłyszeliśmy na sesji – nie ma możliwości interwencji, patrole są poza Mielnikiem.
Pani radna zaapelowała o przyznanie kwoty 50 tys. złotych dla Straży Granicznej.

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wnioski zgłoszone w trakcie sesji.
1. Pana Jana Zduniewicza, aby w par.1 uchwały w dz.756 rozdz.75615 § 0310 – podatek  

od nieruchomości zmniejszyć plan dochodów o kwotę 50 tys. i  o taką sama kwotę  
zmniejszyć  plan  wydtaków  w  par.2  uchwały  dz.921,  rozdz.92109  §4270  (remont  
świetlicy w Pawłowiczach).

Za wnioskiem opowiedziało się 5 radnych, 8 przeciw, 2 radnych wstrzymało się od 
głosu.
Wniosek został odrzucony.

2. Pana Adama Toboty, aby w par.2 uchwały w dziale 754 rozdz 75406  § 3000 była  
kwota 50 tys.zł. jako dofinansowanie do paliwa dla Straży Granicznej, natomiast w  
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dziale 921 rozdz.92109 § 4270 zapisać 5 tys. złotych na świetlicę w Pawłowiczach.

Za wnioskiem opowiedziało się 6 radnych, 6 przeciw, 3 radnych wstrzymało się od 
głosu.
Wniosek został odrzucony.

Rada Gminy 9 głosami za, przy 6 głosu sprzeciwu podjęła uchwałę nr XXX/134/10 w 
sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010.

(w zał. na str.........prot.)

(po przerwie)

Do punktu7.

Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie udzielenia  dotacji  z budżetu  gminy na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków położonych na terenie gminy Mielnik nie stanowiących jej własności.

Rada  Gminy  15  głosami  za,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr 
XXX/135/10 w  sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu  gminy  na  prace  konserwatorskie, 
restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków 
położonych na terenie gminy Mielnik nie stanowiących jej własności.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 8.

Pan  Przewodniczący  Rady przypomniał  radnym,  że  „Program   usuwania  wyrobów 
azbestowych dla Gminy Mielnik na lata  2009-2032” jest  dostępny na stronie BIP Urzędu 
Gminy i ze względu na jego obszerność nie był rozsyłany wraz z projektem uchwały.

Pan Kazimierz Zalewski
Poinformował,  że  już  po  zebraniu  deklaracji  od  mieszkańców  na  temat  zdjętego  eternitu 
zawaliły się w Tokarach dwie stodoły z takim przykryciem i co ich właściciele mają w tej 
sytuacji zrobić.

Pan Tomasz Gorochowicz
Usuwanie  eternitu  leży  w  gestii  właściciela  budynku.  Zbierane  wcześniej  deklaracje 
dotyczyły  złożenia  wniosku  do  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  tamten  nabór  został 
zakończony i nie ma możliwości jego uzupełnienia. W przyszłości pojawią się zapewne nowe 
możliwości i będzie można z nich skorzystać. Uchwalony program umożliwi w przyszłości 
skorzystanie z potencjalnych środków.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr 
XXX/136/10 w sprawie przyjęcia  “Programu usuwania  wyrobów azbestowych  dla  Gminy 
Mielnik na lata 2009-2032”.

(w zał. na str.........prot.)
Do punktu 9.
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Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  nadania  nazwy ulicy 
położonej w Mielniku.
Wniosek w tej sprawie zgłosiła grupa mieszkańców Mielnika.

(w zał. na str.........prot.)

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr 
XXX/137/10 w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w Mielniku.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 10.

Pan Wójt  Gminy przedstawił  projekt  uchwały w sprawie  zarządzenia  wyboru  sołtysa  w 
sołectwie Homoty.
Sołtys wsi Pani Helena Jaroszuk złożyła rezygnację z pełnienia tej funkcji.

(w zał. na str.........prot.)

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr 
XXX/138/10 w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa w sołectwie Homoty.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 11.
Pan  Przewodniczący  Rady przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr 
XX/96/08  Rady  Gminy  Mielnik  z  dnia  19  grudnia  2008r.  w  sprawie  regulaminu 
wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych przez gminę Mielnik.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr 
XXX/139/10 w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli  w szkołach prowadzonych 
przez gminę Mielnik.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 12.
Pan  Wójt  Gminy przedstawił  i  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  użyczenia  Gminie 
Nurzec-Stacja nieruchomości z przeznaczeniem na realizację gospodarki wodno-ściekowej na 
terenie Gminy Nurzec-Stacja.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr 
XXX/140/10 w sprawie użyczenia Gminie Nurzec-Stacja nieruchomości z przeznaczeniem na 
realizację gospodarki wodno-ściekowej na terenie Gminy Nurzec-Stacja.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 13.

Pan Jan Zduniewicz
Czy Komisja w okresie II półrocza 2009r. i w roku bieżącym miała jakieś sygnały dotyczące 
nieprzestrzegania ustawy o wychowaniu w trzeźwości w jednym z  punktów sprzedaży i obok 
tego punktu? 
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Czy Komisji znany jest fakt przebywania młodzieży gimnazjalnej w pomieszczeniu gdzie są 
automaty do gier i gdzie spożywany jest alkohol?

Pani Alicja Sawczuk -  Przewodnicząca Gminnej Komisji  Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych
Pani Sawczuk wyjaśniła, że takich sygnałów Komisja nie otrzymała. Nie jest również znany 
Komisji fakt przebywania młodzieży w pomieszczeniu do gry na automatach i spożywania 
tam  alkoholu.  Zapewniła,  że  zainteresuje  się  tą  sprawą.  Poinformowała  radnych,  że 
kilkakrotnie  osobiście  sprawdzała  ten  sklep,  lecz  nigdy  nie  udało  się  tam  kogoś  zastać. 
Członkowie Komisji  są znani  sprzedawcom i bywalcom takich miejsc,  stąd też przyłapać 
kogoś na gorącym uczynku jest bardzo ciężko.
Pani Przewodnicząca stwierdziła,  że nie można tak ważnego problemu scedować tylko na 
Komisję. Każdy, kto jest świadkiem takiego zdarzenia powinien interweniować, dzwonić na 
policję.

Pani  Halina  Mirowska  –  Sekretarz  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych
Poinformowała,  że  dwukrotnie  zgłaszała  do  Posterunku  Policji  w  Nurcu  sprawę 
nieprawidłowości przy sprzedaży alkoholu w tym sklepie. Odpowiedź posterunku była taka, 
że nie stwierdzono tam żadnych nieprawidłowości. Trudna jest współpraca z Policją w tej 
sprawie.

Pani  Barbara  Terpiłowska zapytała  o  podstawę  prawną  działania  Komisji.  Czy  każda 
świetlica  wiejska  może  zwrócić  się  o  zakup  wyposażenia  ze  środków  Komisji,  bo  z 
przedstawionego sprawozdania wynika, że takie zakupy były dokonywane. Zapytała również 
o wynagradzanie członków Komisji.

Pani Halina Mirowska 
Komisja  powołana  została  Zarządzeniem Nr 58/09 Pana Wójta  Gminy z dnia  9 kwietnia 
2009r.
Jeżeli chodzi o zakupy ze środków Komisji, to jeśli któraś ze wsi prosiła o dofinansowanie 
wyposażenia  świetlicy,  to  z  reguły  otrzymywała  na  to  środki.  Może  to  dotyczyć  każdej 
świetlicy, jest to robione na wniosek i w zależności od posiadanych funduszy.
Zasady wynagradzania członków Komisji zapisane są w Gminnym Programie Profilaktyki i 
Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i  Przeciwdziałania  Narkomanii,  który  jest 
uchwalany na każdy rok kalendarzowy.

Pan Jan Weremijewicz
Zapytał, czy oprócz posiedzeń Komisji, na których wydawano postanowienia dot. udzielania 
zezwoleń na sprzedaż alkoholu, odbywały się również posiedzenia w innych sprawach i ile 
było takich posiedzeń.

Pani Halina Mirowska i Pani Alicja Sawczuk wyjaśniły, że starano się łączyć posiedzenia 
Komisji  w  sprawie  wydawania  pozwoleń  z  innymi  sprawami.  Odrębne  posiedzenie 
zorganizowano  w sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji 
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Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2009r.
(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 14.

Pani Halina Mirowska odpowiedziała na pytania radnych dotyczące ilości dzieci w Szkole i 
Przedszkolu w Mielniku objętych dożywianiem oraz zasad przyznawania zasiłków dla osób 
niepracujących.

Pan Jan Weremijewicz zwrócił  się z zapytaniem czy Pani Halina Mirowska korzysta  ze 
świadczeń Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.

Pani Mirowska  odpowiedziała, że z pomocy społecznej nie korzysta. Jeśli przysługuje jej 
inne świadczenie,  obligatoryjne,  zagwarantowane przez państwo,  to  korzysta  z tego.  Jako 
przykład takich świadczeń Pani Mirowska wskazała na zasiłek rodzinny, który jest wypłacany 
przez GOPS, nie jest świadczeniem ze środków pomocy społecznej i pracownicy GOPS nie 
są  wykluczeni  z  korzystania  z  takiego  świadczenia.  Podobnie  rzecz  się  ma  z  innymi 
świadczeniami gwarantowanymi przez państwo.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że dyskusja w tej sprawie dotyczy spraw indywidualnych, objętych ochroną i w tej 
sytuacji będzie chciał wyjaśnić gdzie nastąpił przeciek. Być może sprawdzi to sam a może 
poprosi  o  to  inne  służby.  Źle  jest,  jeśli  sprawy  dotyczące  indywidualnych  osób,  objęte 
tajemnicą, omawiane są na plenarnym posiedzeniu Rady. Pan Wójt wskazał na liczne wady 
ustawy o pomocy społecznej.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Mielniku za 2009r.

(w zał. na str..........prot.)

(po przerwie)

Do punktu 15.

Odpowiedź na interpelację nr Pana Jana Weremijewicza
Harmonogram odśnieżania dróg w gminie został opracowany i jest w posiadaniu Referatu 
Rozwoju  Gospodarczego.  Jest  tam ustalona  hierarchia  odśnieżania  poszczególnych  typów 
dróg.  W trakcie  tegorocznej  zimy dochodziło  do  licznych  awarii  sprzętu  odśnieżającego. 
Szczegółową odpowiedź na interpelację Pan radny otrzyma na piśmie.

Odpowiedź na interpelację nr Pana Adama Toboty
Sprawa przekształcenia Zakładu Gospodarki Komunalnej jest bardzo ważna, problematyka ta 
znalazła się również w planie pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego na I kwartał 2010r. 
Pan  Tomasz  Gorochowicz  i  Pani  Ewa  Samojluk  w  niedługim  czasie  wezmą  udział  w 
organizowanym na ten temat szkoleniu. Trudno jest na razie odpowiedzieć w jakim kierunku 
pójdzie przekształcenie ZGK. Pan Wójt stwierdził, że jest daleki od likwidacji Zakładu, ktoś 
te obowiązki będzie musiał przejąć.
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Pan Wójt zaapelował do radnych aby przekazywali za pośrednictwem Komisji Rady swoje 
uwagi i propozycje w tej sprawie.
Odpowiedź na interpelację Pan radny Tobota otrzyma na piśmie.

Odpowiedź na zapytanie Pana Adama Toboty
1. Na to pytanie dzisiaj Pan Wójt nie odpowie, bo nie miał czasu przygotować się do 

tego tematu.
2. Została podpisana umowa z ZOZ na mieszkanie w Tokarach, na czas określony. W 

związku z kłopotami związanymi z lekarzem w Mielniku Wójt zastanawia się nad 
zatrzymaniem w rezerwie drugiego mieszkania komunalnego, będącego w dyspozycji 
gminy.  Będzie  rozmawiał  w  tej  sprawie  z  dyrektorem  SP  ZOZ  i  poprosi  go  o 
odpowiedź na pytanie,  jakie  widzi  on perspektywy znalezienia  na stałe  lekarza do 
Mielnika.  Jeśli  lekarz  będzie,  to  umowa  zostanie  podpisana  z  ZOZ,  aby nie  było 
sytuacji, że osoba wynajmująca mieszkanie przez 3-4 miesiące nie płaci za wynajem.

3. Dokumentacja  na  zagospodarowanie  Placu  Kościuszki  jest  cały  czas  ważna,  jeśli 
pozwolenie  na  budowę  uległo  przedawnieniu,  odnowienie  jego  nie  jest  sprawą 
złożoną.  Są  wszystkie  uzgodnienia  w  tej  sprawie,  w  tym  z  Wojewódzkim 
Konserwatorem Zabytków.

4. Pan  Wójt  przedstawił  zasady  działania  sztabu  kryzysowego  na  poszczególnych 
szczeblach.  Odbyły  się  dwa posiedzenia  Powiatowego Sztabu Kryzysowego,  gdzie 
Wójtowie  Gmin  zagrożonych  powodzią  przedstawiali  szczegóły  związane  z 
ratownictwem i usuwaniem skutków powodzi. Szczegółowo określano ile osób, ile 
zwierząt  i  jakie  mienie  należy  przewozić.  Drugie  posiedzenie  było  poszerzone  o 
przedstawiciela Sztabu Wojewody, przedstawiciela jednostki saperów, przedstawiciela 
Wojewódzkiego Sztabu Wojskowego, był również obecny Pan Komendant Pielach i 
omawiano wszystkie sprawy związane z całością powodzi. Pan Wójt opowiedział o 
przebiegu  tego  spotkania.  Zapewnił,  że  jeżeli  sprawy  ujęte  w  gminnym  planie 
zarządzania kryzysowego nie są zastrzeżone, udostępni te materiały Panu radnemu.

Na wszystkie zadane pytania Pan radny Adam Tobota otrzyma odpowiedź na piśmie.

Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierza Toboty
RZGW wskazał nam możliwość zalewania terenu, na którym planuje się usytuowanie boiska 
o  sztucznej  nawierzchni.  Badaliśmy  także  możliwość  ubezpieczenia  boiska  w  firmie 
asekuracyjnej. Wątpliwości co do słuszności lokalizacji na tym terenie boiska będą przez nas 
analizowane.

Odpowiedź na zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
W  budżecie  Gminy  Mielnik  na  2010  rok  jest  zapisana  kwota  250  tys.zł.  na  plan 
zagospodarowania przestrzennego. Podejmiemy wszelkie działania aby jeszcze w tej kadencji 
plan przestrzennego zagospodarowania uchwalić.

Do punktu 16.
Pan Adam Tobota
Na sesji padło pytanie jaki jest  cel  komisji,  skoro na sesji proponuje się tyle  zmian i jest 
dyskusja.  Zdaniem  Pana  radnego  celem  komisji  jest  pierwsza  dyskusja,  powstanie 
wątpliwości  lub  przekonań  co  do  sensu  realizacji  przedstawionych  radnym  planów.  Od 
komisji do sesji jest tydzień czasu lub więcej, co pozwala na przemyślenie i przetworzenia 
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otrzymanych informacji.
Pan radny poprosił o uszczególnienie jaki lekarz zamieszka w Tokarach, jaka jest wysokość 
czynszu który ten lekarz będzie płacił.
Pan  radny  poinformował,  że  Marszałek  Sejmu  Rzeczpospolitej  Polskiej  Pan  Bronisław 
Komorowski  objął  honorowym  patronatem  ideę  budowy  w  Mielniku  pomnika  z  okazji 
stulecia Odzyskania Niepodległości przez Polskę.
Patriotyczny Komitet Budowy Pomnika w Mielniku gościł w Sejmie, gdzie z rąk Marszałka 
odebrano akt objęcia tej idei honorowym patronatem Marszałka Sejmu RP.

(w zał. na str.............prot.)
Pan radny opowiedział  o  przebiegu wizyty  w Sejmie,  poinformował,  że uczestniczono  w 
posiedzeniu,  gdzie  Pan  Minister  Miller  mówił  o  zabezpieczeniu  przed  powodzią  i 
konieczności  posiadania przez gminę  własnego planu operacyjny w tej  sprawie.  Plan taki 
powinien być upubliczniony,  żeby ludzie będący w trudnej sytuacji wiedzieli  jak się mają 
zachować.
Pan  radny  poinformował  również,  że  półtora  roku  temu  Towarzystwo  Ziemi  Mielnickiej 
wystąpiło  do  Urzędu  Marszałkowskiego  z  zaproszeniem  o  organizację  święta  urodzin 
Województwa  Podlaskiego.  W  posiadaniu  Towarzystwa  jest  cała  dokumentacja  z 
półtorarocznych starań.
Pan Tobota poinformował, że bardzo cieszy się, że starania Pana Wójta i Towarzystwa Ziemi 
Mielnickiej zbiegły się i że w tym roku to święto będzie w Mielniku. To jest dobry sygnał i  
prognoza na to, że razem można coś zyskać.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził,  że  momentami  odnosi  wrażenie,  że  wystąpienia  niektórych  radnych  nie  są 
kierowane do przewodniczącego czy radnych, ale raczej do widowni, jakby chodziło o jej 
uznanie. Ma nadzieję, że jednak tak nie jest.
Raz jeszcze odniósł się do planu zarządzania kryzysowego i omówił pewne zagadnienia, jakie 
obejmuje ten plan.

Pan Kazimierz Tobota
Czy  jest  możliwość  postawienia  znaku  kierunkującego  ul.Polną?  Brak  oznakowania 
komplikuje ruch na tej ulicy.

Pan Wiesław Piotrowski – sołtys wsi Mętna
Należy ustawić kierunkowskaz na drodze do Mętnej od strony Adamowa.

Pani Barbara Terpiłowska
Pani radna zapytała o odcinek ulicy Brzeskiej, od skrzyżowania z Sadową, w kierunku za 
górę. Kiedy zostanie on doprowadzony do porządku.

Pani Ewa Samojluk
To jest droga powiatowa, ZGK jest wynajmowany tylko do odśnieżania,  sami tam nic nie 
mogą robić. 

Pan Wójt Gminy
Poinformował, że woda na ulicy Brzeskiej nie jest z przecieku wodociągu, jest to naturalny 
ciek wodny, ze źródła. Kiedyś budowniczy tej drogi zakładali tam rurki ceramiczne w celu 
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odsączenia  wody.  Pan Wójt  niejednokrotnie  interweniował  w tej  sprawie  u  dyr.  Czmuta, 
pracownicy ZGK na zlecenie PZD skuwali lód na drodze. Dopiero odwilż spowodowała, że 
jest trochę lepiej. Sam Zakład Komunalny nie może wykonywać żadnych prac na tej drodze.
Podobny problem pojawił się na ulicy Sadowej, zostały tam naruszone stosunki wodne. Na 
policję złożono skargę, że Zakład Komunalny budując duże szamba w najniższym punkcie 
ulicy Popław, spowodował zachwianie stosunków wodnych.

Pan Adam Tobota
Zwrócił się z zapytaniem co będzie dalej z ulicą Sadową, co zamierzamy tam zrobić

Pan Wójt Gminy
Dopiero  jak  zejdzie  śnieg  ocenimy  dokładnie  stan  ulicy  i  podejmiemy  działania  aby  ją 
naprawić.
Jesienią  były  sprawdzane  kanały  burzowe  i  kanaliki,  wiosną  też  dokonamy  takiego 
sprawdzenia.
Po położeniu kanalizacji na ulicy Brzeskiej, co nastąpi dopiero w 2011 roku, będziemy mogli 
rozwiązać problem tej ulicy.

Pan Stefan Troc
Zapytał czy na dzisiaj jest dojazd do Końskich Gór i czy jest dojazd z Kolonii Osłowo do 
Moszczony  Królewskiej.  Ludzie  stamtąd  wożą  mleko,  chodzą  do  sklepu,  droga  była 
nieprzejezdna.

Pan Tomasz Gorochowicz
Dojazd do Końskich Gór jest, dojazd z Kolonii Osłowo jest do szosy do Osłowa.
Dopóki  normalnymi  metodami  dało  się  odśnieżać,  drogi  te  były  na  bieżąco  odśnieżane. 
Dotyczy to również drogi z Radziwiłłówki do Grabarki. Po ostatnich, bardzo intensywnych 
opadach śniegu, nasze pługi nie dały rady odśnieżać. Wynajęliśmy ciężki sprzęt – równiarkę, 
która próbowała odśnieżyć drogę na na całej długości z Radziwiłówki do Grabarki, udało się 
tego dokonać tylko na odcinku do Końskich Gór. Nie dało się również odśnieżyć drogi z 
Osłowa do Moszczony Królewskiej,  koparką odśnieżono tylko  odcinek drogi od szosy do 
Kolonii Osłowo. 

Pan Stefan Troc
Jeśli droga na całym odcinku nie jest odśnieżona, to proponuje aby na wjeździe od strony 
Moszczony Królewskiej i Radziwiłłówki postawić znak informacyjny, aby ludzie nie jeździli 
i nie szukali jak dojechać do Końskich Gór. Dotyczy to zwłaszcza osób, które na stałe tu nie 
mieszkają, a mają domy w Końskich Górach.

Pan Tomasz Gorochowicz
Stwierdził,  że  nie  ma  takiej  potrzeby.  Osoby  które  tu  mieszkają  wiedzą  jak  dojechać, 
mieszkańcy Warszawy posiadający domki w Końskich Górach dzwonili do Urzędu Gminy, 
pytali o dojazd i zostali szczegółowo poinformowani.

Pan Jan Zduniewicz
Pan radny raz jeszcze ponowił swój wcześniejszy wniosek, aby wnioski złożone do projektu 
budżetu  przez  rady  sołeckie  były  tematem  obrad  połączonych  komisji.  Zgodnie  z 



16

zapewnieniami Pana Wójta, w trakcie roku uwolnią się środki w budżecie i wyborcy chcieliby 
wiedzieć na co mogą liczyć mieszkańcy poszczególnych sołectw w roku 2010.
Dotychczasowy  podział  środków  przez  Wójta  Pan  nazwał  rzucaniem  małych  kiełbas 
wyborczych i stwierdził, że wyborcy nie będą reagować na to tak pozytywnie jak dotychczas.
Zaapelował  aby Wójt  jako gospodarz  Gminy i  Pani  Samojluk  odpowiedzialna  za  sprawy 
komunalne  nie  odpowiadali  w  sprawie  drogi  powiatowej  (ul.Brzeskiej)  że  to  nie  nasza 
sprawa. Z drogi tej korzystają nasi mieszkańcy i należy zrobić wszystko co jest możliwe, bo 
leży to w interesie mieszkańców i władz gminy.

Pan Wójt Gminy
Poinformował, że kilkakrotnie zwracał się do Dyrektora Czmuta w sprawie ulicy Brzeskiej. 
Nie było to tylko przekazanie interpelacji czy pisma, były to liczne rozmowy z Dyrektorem.. 
Gmina samodzielnie tego nie zrobi, bo nie mamy na to środków a do finansowania mamy 
własne drogi. Powiat nauczył się, że gmina Mielnik daje własne środki na drogi powiatowe, 
bez oglądania się na środki powiatu.
Wyraził nadzieję, że sytuacja z tą drogą zostanie wyjaśniona.

Pan Ewa Samojluk zapewniła, że kilkakrotnie zwracała się do Powiatowego Zarządu Dróg o 
poszerzenie poprzez odśnieżenie odcinka ulicy Brzeskiej  i  usunięcie  na nim lodu. Zawsze 
otrzymywała odpowiedź, że jeśli chce, to może zrobić to z własnych środków, bo PZD nie ma 
na to pieniędzy.

Pani Barbara Terpiłowska poprosiła o wyjaśnienia do złożonego sprawozdania dotyczącego 
wynagrodzeń nauczycieli.

(sprawozdanie w zał. na str...........prot.)
Zapytała czy wszyscy nauczyciele otrzymali wyrównania i z jakich środków. Czy otrzymano 
na ten cel dodatkowe pieniądze?

Pani Alicja Sawczuk – Dyrektor Zespołu Szkół
Poinformowała,  że  wszyscy  nauczyciele,  którzy  byli  do  tego  uprawnieni,  otrzymali 
wyrównania. Wyrównania te sfinansowane zostały ze środków budżetu gminy.

Pan Adam Tobota
Czy wszyscy nauczyciele  zatrudnieni  w Zespole Szkół otrzymują wynagrodzenia powyżej 
średniej? Czy są tacy, co otrzymują poniżej średniej?

Pani Alicja Sawczuk
Fakt,  że niektórym nauczycielom wypłacaliśmy wyrównania świadczy o tym, że byli  tacy 
nauczycieli, którzy zarabiali poniżej średniej.
Pan Wójt Gminy
Poinformował, że gminy wystąpiły do Trybunału Konstytucyjnego z zapytaniem o zgodność 
z prawem przepisów nakładających obowiązek wypłaty wyrównań, ponieważ w niektórych 
przypadkach wysokość wypłacanych kwot w znaczący sposób naruszyła budżety niektórych 
gmin. W przypadku naszej gminy była to kwota 40 tys. złotych.

Pan Jan Weremijewicz
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Czy jest  obecnie  możliwość  poprawienia  stanu dróg gminnych  poprzez  ich  poszerzenie  i 
poprawienie sprzętem odśnieżającym?

Pan Tomasz Gorochowicz
Jeśli istnieje potrzeba wyrównania nawierzchni dróg, to może zostać zrobione. Gorzej jest z 
poszerzeniem dróg, bo śnieg jest uleżały i zmarznięty. Nie na wszystkich drogach jest sens 
wykonywania tych prac, bo tam gdzie jest stok południowy np. w Mielniku, śnieg topi się 
sam i spływa.

Pan Adam Tobota
W nawiązaniu do wypowiedzi Pana Wójta i Pani Samojluk dotyczących dróg powiatowych 
stwierdził, że w kryzysowych sytuacjach nie zawsze należy patrzeć w czyjej kompetencji leży 
jej utrzymanie i należy coś na niej zrobić, zwłaszcza, że jeżdżą po niej nasi mieszkańcy. Jako 
przykład podał ulice Tarniny i Zacisze, które sporadycznie były odśnieżane w tym roku przez 
gminę, a których mieszkańcy sami je odśnieżali aby móc dojechać do swoich posesji. Nie 
można tego tematu traktować w typowo administracyjny sposób.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że nie dałoby się poszerzyć ulicy Brzeskiej, na newralgicznym jej odcinku, bez 
wywiezienia z niej śniegu. To się wiążę z wykazaniem takich prac i obciążeniem kosztami ich 
wykonania budżetu gminy.
Pan Wójt wyraził zadowolenie z faktu, że Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Mielnickiej przez 
półtora  roku  czyniło  starania  w  sprawie  zorganizowania  w  Mielniku  obchodów  święta 
województwa podlaskiego. Na organizację obchodów święta w Mielniku największy wpływ 
miał  fakt,  że  nasz  mielniczanin  jest  bardzo  blisko  Pana  Marszałka  Województwa.  Panu 
Wójtowi bardzo zależało aby obchody tego święta były  28 sierpnia.

Pani Maria Boguszewska
Zwróciła  się  z  prośba  do  Pana  Przewodniczącego  o  niełączenie  posiedzeń  Komisji 
ds.Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich z posiedzeniami innych komisji, z uwagi 
na to, że sprawy będące w gestii tej komisji są wówczas omawiane zbyt pobieżnie.

Pan  Przewodniczący stwierdził,  że  wniosek  ten  powinien  być  skierowany  do 
Przewodniczącego  komisji  i  zapewnił,  że  jako  Przewodniczący  Rady  nie  ingeruje  w 
częstotliwość i tematykę posiedzeń komisji. Wspólne posiedzenia zwołuje wówczas, kiedy 
trzeba zaopiniować projekty uchwał lub kiedy sprawy w komisjach są zbieżne.

Pan Wójt Gminy
Zwrócił  się  do  radnych  o sołtysów z apelem aby w sytuacjach  zagrożenia  związanego  z 
lokalnymi podtopieniami dzwonić bezpośrednio do Wójta lub jego zastępcy oraz do Urzędu 
Gminy.

Pan Adam Tobota
W związku ze śmiercią żony Z-cy Komendanta Strażnicy w Mielniku zwrócił się do Pana 
Wójta,  który  będzie  uczestniczył  w  uroczystościach  pogrzebowych,  o  przekazanie  Panu 
Komendantowi i jego rodzinie  wyrazów współczucia od radnych Rady Gminy Mielnik.
Pan Jerzy Terebun przekazał na ręce radnych i Pana Wójta podziękowanie od mieszkańców 
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Kudelicz za przyłączenie linii oświetleniowej w części tej miejscowości.

Do punktu 16.

Wobec wyczerpania  porządku obrad  XXX sesji  Rady Gminy Pan Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie.

Protokołowała:
Elżbieta Szymańska
                                                                                                    Przewodniczący Rady

                                                                                                           Stefan Troc
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